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بزرگ ترین مسابقات قرآنی صنعت 
كشوربا حضور ۹ هزار نفرتوسط 

فولاد مباركه برگزار شد

سی و چهارمین دوره مسابقات قرآنی شرکت 
مسابقات  بزرگ ترین  به عنوان  مبارکه،  فولاد 
قرآن کریم صنعت کشور، با حضور ۹ هزار نفر-
رشته و با هدف گسترش فرهنگ قرآن و عترت 
با  مبارک رمضان،  ماه  و  قرآن  بهار  آستانه  در 
شعار »می خوانمت« برگزار شد.  این مسابقات 
کارکنان و خانواده های  از  با حضور داوطلبانی 
شرکت فولاد مبارکه، پیمانکاران و بازنشستگان 
روان خوانی،  رشته های حفظ،  در  مبارکه  فولاد 
قرائت، اذان، تدبر و خوشه چینی و بخش ایده 
قرآنی از ساعت 8 صبح تا 12 ظهر روز جمعه 
اشرفی  غیرانتفاعی  دانشگاه  در  اسفندماه   18
اصفهانی و همچنین ساختمان نگین نقش جهان 
شد.  برگزار  اصفهان  سپاهان شهر  در  واقع 
معاون  بزرگ،  رویداد  این  برگزاری  با  هم زمان 
سرمایه های انسانی و سازماندهی، مدیر روابط 
تبلیغات  هماهنگی  دفتر  مسئول  عمومی، 
روابط عمومی  فرهنگی  واحد  رئیس  و  اسلامی 
شرکت فولاد مبارکه در بیاناتی به تشریح اهمیت 
و تأثیر این مسابقات در سلامت افراد و جامعه 
پرداختند که در ادامه مطلب مشروح سخنان وی 
را می خوانید. علیرضا کاظمی، معاون سرمایه های 
انسانی و سازماندهی گفت:امروز سی وچهارمین 
دوره مسابقات قرآن کریم خانواده بزرگ فولاد 
مسابقات  بزرگ ترین  از  یکی  به عنوان  مبارکه 
قرآنی صنعت کشور با استقبال بی نظیر کارکنان، 
بازنشستگان و پیمانکاران به همراه خانواده های 
آنان برگزار شد. براساس نظام تعلیم و تربیت 
کشور، اگر بخواهیم یک مفهوم در نهاد انسان 
تثبیت شود و سبب تقلید، تغییر نگرش و رفتار 

او شود، باید آن را تکرار و به آن توجه کنیم.
فرصت  قرآنی  رویداد  این  افزود:برگزاری  وی 
مغتنمی فراهم کرده تا بیش از 6 هزار نفر از 
همکاران ما و خانواده هایشان و به عبارت دیگر ۹ 
هزارنفر رشته در قالب 45 رشته مختلف قرآنی، 
بتوانند در فضایی مناسب استعدادهای قرآنی 
خود را شکوفا و مفاهیمی را که خداوند متعال در 
قرآن کریم بیان فرموده تکرار کنند و این امر گام 

مهمی در ترویج فرهنگ قرآنی است. 
کاظمی بیان کرد:یکی از برکات این مسابقات 
قرآنی این است که خانواده بزرگ فولاد مبارکه 
کتاب هدایت انسان را که همان قرآن است با 
منش ها، مقوله ها و محتوای آن تکرار می کنند و 
این امر منجر به شکل گیری و تثبیت محتواهای 
قرآن کریم در نهاد و وجود شرکت کنندگان در 
این  بنابراین  شد؛  خواهد  مختلف  رشته های 
نقش  قطعاً  کریم  قرآن  از  تثبیت ها  و  تکرارها 
مبارکه  فولاد  بزرگ  خانواده  برای  هدایت گری 
انسانی  سرمایه های  معاون  داشت.  خواهد 
کرد:  بیان  مبارکه  فولاد  شرکت  سازماندهی  و 
برگزاری سی وچهارمین دوره مسابقات قرآن کریم 
در دل یکی از بزرگترین صنایع کشور کم نظیر 
است؛ مسابقاتی که به یقین در ترویج فرهنگ 
قرآنی و نشاط درونی خانواده های فولاد مبارکه 
تأثیر بسزایی خواهد داشت و  ایجاد تنوع در 
مدل برگزاری مسابقات و برنامه های این دوره 
از مسابقات بسیار قابل توجه و مشهود است؛ 
به گونه ای که برای رده های مختلف سنی آقایان و 
خانم ها برنامه های ویژه ای تدارک دیده شده و این 

یک کار خلاقانه است. 
الگوی  اظهار کرد: فولاد مبارکه می تواند  وی 
کریم  قرآن  مسابقات  برگزاری  برای  مناسبی 
صنعت کشور باشد و امیدوارم دیگر شرکت ها 
ترویج  راستای  در  نیز  کشور  بزرگ  صنایع  و 
فرهنگ قرآنی و انس با قرآن برای برگزاری چنین 
رویدادهایی اهتمام ورزند و امیدوارم در دوره های 
این مسابقات  برگزاری  به گونه ای شاهد  بعدی 
باشیم که بتوانیم در همه ابعاد آن را به الگویی 

برای سایر سازمان های کشور تبدیل کنیم.
محمدجواد براتی، مدیر روابط عمومی تصریح 
کرد :برنامه ریزی، طراحی و اجرای سی وچهارمین 
دوره مسابقات قرآن کریم خانواده بزرگ فولاد 
و  شرکت  این  عمومی  روابط  همت  به  مبارکه 
از چندین ماه قبل آغاز و خوشبختانه امروز با 
استقبال و حضور پرشوری برگزار شد. متأسفانه 
مسابقات قرآن کریم خانواده بزرگ فولاد مبارکه 
به مدت چهار سال به دلیل شیوع ویروس کرونا 
متوقف شده بود؛ اما به لطف خداوند متعال و 
برنامه ریزی های صورت گرفته، امسال این رویداد 

ارزشمند به خوبی برگزار شد.

خانه تکانی سبز

نو و در راستای  فرا رسیدن سال  با  همزمان 
ارتقای سطح مشارکت های اجتماعی شهروندان 
به منظور حمایت از آسیب دیدگان و افراد در 
معرض آسیب و همچنین ایجاد حس دلگرمی 
توسط  سبز  تکانی  خانه  پویش  آنها،   بین  در 

سازمان های مدیریت پسماند اجرا می شود.
مدیریت  سازمان  عمومی  روابط  گزارش  به 
پسماند شهرداری کرج،  محمد رضا خسروی، 
گفت: در راستای حمایت و خدمت رسانی به 
نیازمندان شهر و با بهره مندی  از ظرفیت های 
عموم  از  سازمان   این  شهر  سطح  در  موجود 
شهروندان دعوت کرد تا البسه و اسباب بازی 
های مازاد و سالم خود را به منظور اهدا به گروه 
های نیازمند به غرفه های بازیافت تحویل نمایند.
طرح  اجرایی  مراحل  خصوص   در  خسروی 
عید مهربانی گفت: این سازمان در مرحله اول 
با  اطلاع رسانی و دعوت از عموم شهروندان از 
ومقوا  کاغذ  پسماندهای  نمود  درخواست  آنها 
بندی  ، پسماندهای بسته  ، پسماندهای دارو 
پسماند  سایر  و   ، بطری  فلزی،  و  ای  شیشه 
غرفه ها  این  به  را  بازیافت  قابل  خشک  های 
تحویل دهند . وی از عموم شهروندان  دعوت 
کرد تا  با حضور فعال و مشارکت گسترده در 
این طرح  رنگ شادی و نشاط را  بین خانواده 
های نیازمند پراکنده سازند . این مقام مسؤول 
در ادامه ضمن تأکید بر فعالیت های تبلیغاتی با 
هدف فرهنگسازی، یادآور شد: طراحی و برنامه 
بازیافت،  همیاران  از  تقدیر  پادکست،  ریزی 
ساخت محتواهای فرهنگی با مفاهیم مدیریت 
خانه های  در  عید  ویژه  هدایای  ارائه  پسماند، 
این سازمان  برنمه های  از جمله دیگر  بازیافت 
برای عید 1403 است. خسروی با بیان اینکه در 
این ایام با حجم بالای زباله ها مواجه هستیم، 
از  پسماند  تفکیک  در  داریم شهروندان  تأکید 
مبدا را حین خانه تکانی رعایت کنند.  وی در 
و  اشاره  شو  سبز  پویش  اندازی  راه  به  پایان 
تصریح کرد: شهروندان می توانند با کلید واژه 
سبز شو به تمامی صفحات مجازی شماره تماس 
سبز  بزرگ  خانواده  از  عضوی   0۹226330617
مدیریت پسماند خواهند شد، در این میان افراد 
به قید قرعه جوایز نفیسی دریافت خواهند کرد.

استاندار گلستان :
دولت قاطعانه از مطالبات به حق 

مردم دفاع می کند
 6 جابجایی  کرد:  اظهار  گلستان  استاندار 
روستای واقع در کاسه سد چایلی مطالبه مردم 
شهر گلیداغ و شهرستان مراوه تپه بود که در 
سفر دوم ریاست جمهور مورد توجه قرار گرفت 
و خوشبختانه دولت قاطعانه از مطالبات به حق 
مردم دفاع می کند.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
استانداری گلستان علی محمد زنگانه در مراسم 
آغاز طرح آماده سازی سایت 4٠٠ هکتاری برای 
جابجایی 6 روستای کاسه سد چایلی مراوه تپه 
گفت: جابجایی این روستاها در 3 سایت و در 
زمینی به وسعت 400 هکتار زمینه تسریع در 
عملیات اجرایی سد را فراهم می آورد.وی افزود: 
تلاش تمامی دستگاه های مرتبط برای جابجایی 
6 روستا و همچنین آغاز عملیات آبگیری سد 
چایلی ضروری است.استاندار گلستان تصریح 
جدید  های  سایت  جانمایی  خوشبختانه  کرد: 
بخوبی انجام شده و ظرفیتی برای گردشگری در 
حوزه آب است که امیدواریم بتواند زمینه اشتغال 
و حضور گردشگران را فراهم نماید.دکتر زنگانه 
خاطر نشان کرد: تاکنون منابع آب شرب استان 
از سفره های آب زیر زمینی تامین شده و سد 
نرماب اولین سدی است که از آن برای تامین 
آب شرب استفاده می شود و امیدواریم تا پایان 
دولت سد چایلی را نیز به چرخه آب شرب استان 
وارد نماییم.وی ادامه داد: مشارکت مردم مراوه 
انتخابات های گذشته چشمگیر  تمامی  تپه در 
انتخابات 11  بوده و خوشبختانه در  و گسترده 
در  علما  تلاش  با  گذشته  همچون  نیز  اسفند 
کنار انقلاب بودند.وی تاکید کرد: گلستان در 
مسیر پیشرفت قرار دارد و توانسته این در دولت 
درصد  مثبت 3  رشد  به  منفی 5  از  سیزدهم 
برسیم و امیدواریم رشد مثبت 8 از مثبت 3 را 

نیز رقم بزنیم .

محمدرضا صفا با بیان اینکه استان هرمزگان با دارا 
بودن بیش از 160 هزار هکتار اراضی باغی، زراعی 
محصولات  تن   میلیون   3 حدود  سالانه  تولید  و 
نیاز  تامین  در  مهمی  نقش  کشاورزی  مختلف 
کشور و تولیدات صادرات محور دارد، عنوان کرد:  
تنوع محصولات به خصوص انواع منحصر به فرد 
کلیدی  محصول  یک  عنوان  به  وخرما  گرمسیری 
در صنایع تبدیلی وامنیت غذایی می تواند نقش 
مهمی در افزایش درآمد باغداران وپایداری اقتصاد 

کشاورزی در منطقه داشته باشد.
و  آب  اقلیمی،  تغییرات  اینکه  به  اشاره  با  صفا 
هوایی و مشکلات عرضه و تقاضا در بازار محصولات 
کشاورزی موضوع بازنگری در الگوی کشت و تولید 
محصولات کشاورزی را الزامی کرده است، افزود:  در 
صورتیکه به این موضوع مهم پرداخته نشود موجب 
در کشور  اقتصاد کشاورزی  به  آسیب های جدی 
بنابراین طراحی نقشه راه و توجه به  خواهد شد. 
قابلیت ها و ظرفیت های منطقه ای و اقلیمی می 
تواند افقی روشن تر را در دور نمای بخش کشاورزی 

پدیدار کند.
در  داد:  توضیح  هرمزگان  بازرگانی  اتاق  رئیس 
اولین همایش نباتات گرمسیری و خرما که طراحی 
وهماهنگی آن طی یکسال گذشته انجام شده سعی 
 ، پژوهشی  اجرایی  عوامل  مشارکت  با  تا  کردیم 
تجاری و محققان و متخصصان داخل و خارج از 
کشور ضمن به اشتراک گذاشتن تجربیات ویافته های 
اجرای  نوین کشاورزی جهت  فناوری های  و  علمی 
سیاست های راهبردی و نیز  شبکه سازی بین حلقه 
های زنجیره تولید نسبت به معرفی پتانسیل ها و 
قابلیت های مهم در این زمینه اقدام شایسته ای 
بندی  اولویت  و  شناسایی  ضمن  و  پذیرد  صورت 
مشکلات با کمک افراد موثر ملی و منطقه ای راهکار 

اجرایی معرفی و پیگیری شود.
این مسئول اقتصادی با بیان اینکه از کشورهای 
اسپانیا و استرالیا مهمان هایی داریم، اضافه کرد: 
محصولات  تنوع  در  رفاه  برای  هایی  دستورالعمل 
کشاورزی داده شده است و در این همایش 2 روزه 
جایگزین  های  میوه  اقلیم  به  توجه  با  سعی شده 
پیشنهاد شود تا کشاورزان ما با آنها آشنا شوند و 
بتوانیم قدمی برای پیشرفت اهداف فعالان اقتصادی 
برداریم. رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان، مطرح کرد: 
سعی کرده ایم متدهای روز، کشت های جایگزین 
آموزش  و  ارائه  با  پنل  را در 14   اقلیم شناسی   و 
کارشناسان و پژهشگران بین المللی و کشوری در 

این 2 روز همایش  ارائه دهیم.
وی،اظهار امیدواری کرد:  در ابتدای راه با یاری 
گرفتن از خداوند بزرگ و همفکری و همراهی تمامی 

عوامل تاثیر گذار نتایج خوبی حاصل شود.
المللی  بین  همایش  نخستین  است،  گفتنی 
میوه های گرمسیری و خرما در 14و 15 اسفند ماه 
سالجاری در اتاق بازرگانی هرمزگان در حال برگزاری 

است.
نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان: سند تحول 

کشاورزی و باغداری تدوین شود
نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان نیز در این 
همایش ،گفت: باغداران و کشاورزان ما در عرصه 
مسائل علمی در خصوص محصولات کشت شده 
سایر  خصوص  در  اما  دارند  اطلاعات  خودشان 

محصولات اطلاعات محدودی دارند.
حجت الاسلام والمسلمین محمد عبادی زاده، در 
جمع مدعوین و خبرنگاران با بیان اینکه کارشناسان 
آگاهی  جهت  کارگاهی  های  دوره  کشاورزی  حوزه 
بخشی نسبت به کشت محصول جدید برگزار کنند، 
افزود: سند تحول کشاورزی و باغداری برای استان 

هرمزگان تدوین شود.
امام جمعه بندرعباس، با اشاره به اینکه نقشه راه 
و ریل گذاری مسائل را دنبال کنیم،عنوان کرد: میل 
به کشت گلخانه ای هر روز افزایش می یابد و این 

فرصت را قدر بدانیم.
نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان با بیان اینکه 
سیاست های تشویقی و تنبیهی در کنار روش های 
نوین و اصلاح الگوی کشت را بکار ببریم، خاطرنشان 
و معرفی ظرفیت  ها  آسیب شناسی فرصت  کرد: 
ها در بخش کشاورزی و باغداری یکی از کارهای 

ناتمامی بود که استان سالها از آن رنج می برد. 
امروز  داشت:  بیان  زاده،  عبادی  الاسلام  حجت 
زمان آن رسیده که مراکز پژوهشی و آموزشی و به 
ویژه سه وزارتخانه نیرو در خصوص بحث مصرف و 
مدیریت آب، بازرگانی و وزارت جهادکشاورزی نیاز 
به یک هماهنگی دارد که فرصت ها و ظرفیت های 
موجود  به کشاورزان، باغداران و مردم معرفی شود 
و در مرحله دوم زمینه های درآمد زایی را با رویکرد 
اتاق بازرگانی  از این رو  صادرات مورد توجه دهند 
دغدغه   که  جایگاهی  عنوان  به  امروز  هرمزگان 
صادرات را دارد در بسیاری از زمینه ها پیشگام شده 

اینکه در خصوص اصلاح  با اشاره به  است.  وی، 
الگوی کشت یکی از معضلات و دردهای قدیمی و 
کهنه کشاورزان و باغداران معضل عرضه و فروش 
به قیمت واقعی محصولات بوده است، تاکید کرد: 
الگوهای جدید کشت به باغداران وکشاورزان معرفی 
شود و استان هرمزگان به عنوان استانی که ظرفیت 
از  الگوگیری  با  دارد  را  گرمسیری  درختان  کاشت 
مناطق گرمسیری در دنیا از جمله شبه قاره هند و 
برخی کشورهای اروپایی و آفریقایی با ارائه الگوهای 

جدید کشت به محصولات استان تنوع دهیم. 
گفتنی است، در پایان این مسئول از محمدرضا 
صفا رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان و همکارانش در 
این مجموعه پویا که مبدع و مبتکر این حرکت زمین 

مانده هستند تشکر و قدردانی کرد.
معاون امور استان ها و تشکل های اتاق ایران: 

پتانسیل های بندرعباس در زمینه کشاورزی بسیار 
است /محصولات کشاورزی شهر زرخیز بندرعباس 

باید در سطح کشور به نمایش گذاشته شود
ایران  اتاق  های  تشکل  و  ها  استان  امور  معاون 
بندرعباس  این همایش گفت: در شهر زرخیز  در 
نعمت ها و پتانسیل های فراوانی در زمینه تولیدات 
تمام  در  باید  که  دارد  محصولات کشاورزی وجود 

کشور به نمایش گذاشته شود.
سید جوادزمانی، افزود: ضمن بازدید از نمایشگاهی 
که در حیاط اتاق بازرگانی بندرعباس دایر شده است 
متوجه تنوع در تولید خرما شدیم که با آن ناآشنا 

بودیم.

بر  نیازمند  بندرعباس  اینکه  بیان  با  زمانی، 
برگزاری همایش های بیشتر است، عنوان کرد: از 
اتاق بازرگانی هرمزگان بابت این ابداع و ابتکار در 
خصوص برگزاری همایش خرما و نباتات گرمسیری                   

تشکر می کنم. 
وی درخواست کرد: رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان 
برگزای این همایش ها را در استان و در سطح کشور 
ادامه دهد و اتاق ایران با تمام توان حمایت خود را از 
این نوع همایش هاکه منجر به عرضه تولیدات شود 

اعلام می کند.
معاون امور استان ها و تشکل های اتاق ایران، با 
اشاره به اینکه هر چه بسته بندی ها و تولیدات بهتر 
باشد در جهان طرفداران بیشتری خواهید داشت 
و فعال تر هستید،ادامه داد: امیدوارم این همایش 
برای مردم  توانمندی های شما در سطح کشور  و 

نهادینه شود.
زمانی، خاطرنشان کرد: صادرات نیاز به شناساندن 
دارد چه بسا بسیاری از انواع خرما در کشور ناآشنا 
است و برای صادرات به کشورهای دیگر شناسنامه را 

به بهترین نحو ارائه دهید. 
خصوصی  بخش  که  موضوع  این  بیان  با  وی، 
باید به خودش تکیه کند، اذعان داشت: دولت در 
البته  قسمت هایی رقیب بخش خصوصی است؛ 
مسئولان باید به رفع موانع کمک کنند  وضمن رفع 
ندهند  قرار  راه صادرکنندگان  موانعی سر   ، موانع 
همچنین تغییرات ارز ، دستورالعمل های موقت از 

جمله موانع صادرات است.

رئیس اتاق بازرگانی صنایع معادن و کشاورزی هرمزگان :

افزایش درآمد با توجه به خرما در صنایع تبدیلی عملیاتی می شود  
هرمزگان – خبرنگار ابتکار : رئیس اتاق بازرگانی صنایع معادن و کشاورزی هرمزگان در نخستین همایش بین المللی نباتات گرمسیری و خرما در 
هرمزگان، که در سالن همایش این اتاق برگزار شد، گفت: امروز اتاق بازرگانی هرمزگان بر خود می بالد که میزبان اندیشمندان، تولید کنندگان ، 

پژوهشگران و بازرگانان در حوزه کشاورزی و محصولات گرمسیری است.

طراحی نقشه 
راه و توجه 
به قابلیت 

ها و ظرفیت 
های منطقه 

ای و اقلیمی           
می تواند افقی 
روشن تر را در 

دور نمای بخش 
کشاورزی 

پدیدار کند

دبیر اتاق بازرگانی تبریز:
قرار گرفتن دیپلماسی و اقتصاد در کنار یکدیگر اثرات مثبتی دارد

آذربایجان شرقی - ماهان فلاح: دبیر اتاق بازرگانی تبریز در نشست خبری هیئت رئیسه این اتاق با مدیران و اصحاب رسانه ضمن ارائه 
گزارش عملکرد 11 ماهه اتاق تبریز گفت: برای نخستین بار در تاریخ اتاق تبریز، مرکز پژوهش های این اتاق از تیرماه سال جاری با 

تدوین و تصویب اساسنامه و ایجاد شورای راهبردی به طور رسمی آغاز به کار کرد.
محرم پور با اعلام این خبر افزود: طی این مدت مرکز پژوهش های اتاق بازرگانی تبریز ۹ گزارش کارشناسی شده در مورد 

مسایل کلان و چالش های اقتصاد و تجارت تهیه و به مراجع مربوطه منعکس کرد.
وی به ایجاد مرکز همیاری اجتماعی از تیرماه سال جاری در راستای انجام مسئولیت اجتماعی اشاره کرد و افزود: سالهاست 
که از اتاق تبریز به عنوان نخستین اتاق تجارت یاد می کنیم ولی مستندات آن به طور سیستماتیک وجود نداشت. در این راستا، 
طرح پژوهش تاریخ اقتصادی منطقه آذربایجان را به صورت مدون آغاز کردیم و تاکنون 28 هزار سند در سطح استان جمع آوری، 
اسکن و طبقه بندی شده است و از سال آتی در سامانه مخصوص به خود بارگذاری خواهد شد. به گفته وی، طبق این اسناد، اتاق 
تبریز به روایتی در سال 1267 و به روایتی دیگر در سال 1230 شکل گرفته است؛ یعنی 77 سال پیش از مصوب شدن فعالیت اتاق های 

بازرگانی در سراسر کشور؛ بدین ترتیب خواهیم توانست به شکل سیستماتیک منبعی برای اولین بودن اتاق تبریز ارائه کنیم.
وی همچنین افزود: یکی از اصلی ترین وظایف اتاق بازرگانی تبریز کمک به توسعه ی صادرات است و در این زمینه در یک سال گذشته فعالیت های اتاق نشان 

داد که قرار گرفتن دیپلماسی و اقتصاد در کنار یکدیگر چه اثرات مثبتی خواهند داشت.
وی تأکید کرد: در این راستا ما شاهد رشد 28 درصدی صادرات به ارمنستان و رشد 84 درصدی صادرات به روسیه بودیم و همچنین صدور کارنه تیر از رشد 8 

درصدی برخوردار بوده است.
دبیر اتاق تبریز همچنین به فعالیت کمیسیون های تخصصی اشاره کرد و گفت: در یک سال گذشته ۹412 نفر ساعت کار کارشناسی طی 108 جلسه در 
کمیسیون های تخصصی انجام شده است. وی با بیان اینکه در حوزه های مختلف از جمله شورای گفتگو، کارنه تیر، آموزش و کمیسیون ها اتاق تبریز در جایگاه 
برتر بین اتاق های کشور قرار دارد، افزود: رشد برگزاری رویدادهایی طی یک سال اخیر اتاق به عدد 400 در 11 ماه نخست سال 1402 رسیده است و این امر اتاق 

را در سیر افزایش سرمایه اجتماعی این نهاد مدنی قرار داده است.
وی اضافه کرد: در یک یا دو سال گذشته آنچه اتفاق افتاد این بود که اتاق تبریز نقش تاریخی خود را در اتاق ایران ایفا کرد و آقای صمد حسن زاده به عنوان 

رئیس اتاق ایران انتخاب شد و این اتفاقات جز با همدلی هیئت نمایندگان اتاق، مسئولان اقتصادی و همراهی اصحاب رسانه استان اتفاق نمی افتاد. 

در آیین رونمایی
»گربه پالاس« نماد حیات وحش تفت شد

یزد- سیماصادقی مقدم - گونه »گربه پالاس« که یکی از هشت گربه سان ایرانی در معرض انقراض قرار دارد، به عنوان نماد حیات 
وحش شهرستان تفت معرفی شد. »سید رضا نورانیان« مدیر کل حفاظت محیط زیست یزد در آیین رونمایی از نماد حیات 
وحش شهرستان تفت، با اشاره به وجود نوع اقلیم و کوهستان شیرکوه در استان خشک و بیابانی یزد، اظهار کرد: اقلیم این 
منطقه موهبتی الهی بوده و این کوهستان سرمنشاء حیات برای استان است.  وی افزود: خوشبختانه از لحاظ کیفیت گونه های 
جانوری در این اقلیم اکثر گونه های شاخص در استان وجود دارد. نورانیان گفت: مشکل اصلی ما تراکم کم جمعیت هر گونه 
است که این موضوع کار صیانت و حفاظت محیط زیست را دشوار کرده است.  وی خاطرنشان کرد: محیط بانان با وجود 
نیروی اندک و تجهیزات کم ایثارگرانه در این حوزه حضور دارند و محیط زیست در این عرصه شهدا و جانبازان زیادی را تقدیم 
طبیعت کشور نموده است. مدیرکل محیط زیست ضمن اشاره به اهمیت گربه پالاس افزود: خوشبختانه طی مطالعات میدانی 
و گشت و کنترل منطقه محیط بانان موفق به ثبت تصاویری از این گونه نادر شدند و اکنون این گونه به عنوان نماد حیات وحش 
شهرستان تفت معرفی شده است. »مهدی زارع خورمیزی« رئیس حفاظت محیط زیست تفت یکی از تهدیدهای اساسی این گونه را 
سگ های ولگرد دانست و افزود: سگ ها به عنوان گونه جانوری مهاجم برای زیستگاه های طبیعی محسوب می شوند و گزارش های متعددی از حمله گروهی و 
کشتن گونه های شاخص گربه سانان از جمله یوز، پلنگ، کاراکال، سیاه گوش، گربه پالاس، گربه شنی، گربه جنگلی و گربه وحشی و سایر گونه ها توسط حملات 
گونه های مهاجم در محیط زیست کشور وجود دارد. زارع خورمیزی اظهار کرد: به منظور دوستی بیشتر مردم با این گونه در خطر انقراض و با تایید اداره کل 
حفاظت محیط زیست استان گربه پالاس به عنوان نماد حیات وحش تفت معرفی شد. وی با بیان این که این گربه یکی از هشت نوع گربه سان ایران است که 
در معرض انقراض قرار دارد، گفت: گربه پالاس از نظر خصوصیات ظاهری بلندترین و متراکم ترین خز را در میان تمامی گربه سانان داشته و حیوانی به شدت 
منزوی و غیراجتماعی به شمار می رود.  رئیس محیط زیست تفت افزود: این گونه تک زی بوده و ممکن است با احساس خطر کردن تولید مثل را تا چند سال 
به تعویق اندازد. حجت الاسلام »علی محمد گلوردی« امام جمعه تفت هم در این مراسم ضمن تقدیر از محیط بانان و تشکر از تلاش های جهادگونه آنان، 
اظهار کرد: پروردگار عالم با تأکید بر اینکه نظام هستی براساس مصلحت و نیاز انسان ها آفریده شده است، آنها را از فساد و تخریب در این نظام به شدت نهی 
کرده است؛ زیرا که استفاده بی حساب و بی تعقل از منابع طبیعت و زیاده روی در بهره برداری از آن باعث تباهی و فتنه در زمین می شود. بنابراین، همگان 
موظفند برای حفظ طبیعت بکوشند. امام جمعه تفت خاطر نشان کرد:  اهمیت حفظ محیط زیست و نقش آن در زندگی بشر بر کسی پوشیده نیست در آیات 

قرآنی و روایات معصومین تأکید فراوانی بر اهتمام به محیط زیست و حفظ منابع طبیعی و استفاده درست و انتقال آنها به نسل های آینده بیان شده است.

آذربایجان شرقی - ماهان فلاح: رئیس اداره ایمنی و ترافیک اداره 
کل راهداری و حمل و نقل جاده ای آذربایجان شرقی گفت: طرح 
مطالعاتی اجرای ممیزی ایمنی راه ها، برداشت نقاط و مقاطع دارای 

اولویت اقدامات ایمنی راه و برداشت و تدقیق تابلوهای محدودیت 
سرعت منطقه ای در مقاطع مهم راه های آذربایجان شرقی انجام 
شد. روح اله رضایی، با اعلام این خبر افزود: این طرح با اعتباری 

بالغ بر ۹ میلیارد ریال از محل اعتبارات سال 1401 سازمان راهداری 
و حمل و نقل جاده ای کشور انجام شده است.

وی اضافه کرد: با توجه به اینکه شناسایی و اولویت بندی نقاط 
و مقاطعی از راهها که نواقص و یا مخاطراتی به لحاظ ایمنی تردد 
داشته و یا مستعد بروز تصادفات رانندگی هستند، اهمیت ویژه ای 
در برنامه ریزی، اولویت بندی و اجرای طرح های ارتقای ایمنی راهها 
دارند، از این رو اداره ایمنی و ترافیک راه اداره کل راهداری و حمل و 

نقل جاده ای اقدام به اجرای این طرح کرد.
اداره کل راهداری و حمل و نقل  ایمنی و ترافیک  اداره  رئیس 
جاده ای آذربایجان شرقی گفت: این طرح شامل انجام ممیزی ایمنی 
راه در 47 نقطه و مقطع بطول 400 کیلومتر و نیز برداشت و اولویت 
بندی مقاطع نیازمند ارتقای ایمنی در طول 2100 کیلومتر از راههای 

اصلی و فرعی استان است.
برداشت وضعیت  این طرح که شامل  افزود:  اله رضایی،  روح 
بر  تعیین حداکثر سرعت مجاز در مقاطع مربوط  نیز  و  موجود 
اساس روش های دقیق و استاندارد است به منظور تدقیق تابلوهای 

محدودیت سرعت منطقه ای در طول راههای استان انجام گردید.
رضایی تصریح کرد: نتایج این طرح ها در جلسه شورای اداری اداره 
کل راهداری و حمل و نقل جاده ای آذربایجان شرقی ارائه شد و طبق 
دستور مدیرکل محترم مقرر شد ادارات ستادی معاونت راهداری و 
ادارات راهداری شهرستانها با مطالعه دقیق نتایج گزارش ها نسبت 

به رفع نواقص و ارتقای سطح ایمنی اقدام کنند. 

ح ممیزی ایمنی راه های استان آذربایجان شرقی  اجرای طر با اعتباری بالغ بر ۹ میلیارد ریال انجام شد؛


